

اهم نقاط المحاضرة الثالثة

- ✓ Children's literature boomed during the 1800s for several reasons. Paper and [printing](#) became widely available and affordable, and more people were learning how to read. The population boom across the West meant there was a greater children's literature market, and [European colonization](#) spread books, including those for children, around the globe.

ازدهر أدب الأطفال في القرن التاسع عشر خلال القرن التاسع عشر لأسباب عدة. الورق والطباعة أصبحت متاحة على نطاق واسع وبأسعار معقولة، والكثير من الناس تعلم كيفية القراءة. الطفرة السكانية عبر الغرب ساعدت ان يكون هناك سوق الأدب أكبر للأطفال، ونشر الكتب، بما في ذلك تلك المتعلقة بالأطفال، في جميع أنحاء العالم من الاستعمار الأوروبي.

- ✓ Children's literature in Western Europe and the United States began to change in the 1800s. The [didacticism](#) of the previous age began to make way for more humorous, child-oriented books. [Chapbooks](#) were still being published, many specifically for children, [abridging](#) classic fairy tales and popular novels like [Robinson Crusoe](#).

وبدأ أدب الأطفال في أوروبا الغربية والولايات المتحدة بالتغيير في القرن التاسع عشر. بدأ ديداكتيسيسم العصر السابق لإفساح الطريق لأكثر الكتب دعابة، والموجهة نحو الطفل. لا يزال يجري نشر الكثير من الكتب القصصية الصغيرة، خصيصا للأطفال، بالتحديد حكايات الكلاسيكية والروايات الشعبية مثل روبنسون كروزو

- [Lewis Carroll](#)'s fantasy [Alice's Adventures in Wonderland](#) appeared in 1865 in England. The first "English masterpiece written for children", its publication opened the "First Golden Age" of children's literature in Great Britain and Europe that continued until the early 1900s.

ظهرت مغامرات لويس كارول الخيالية أليس في بلاد العجائب في عام ١٨٦٥ في انكلترا. أول "تحفة انجليزية مكتوبه للأطفال"،، افتتحت نشر "العصر الذهبي الأول" لأدب الأطفال في بريطانيا العظمى وأوروبا التي استمرت حتى أوائل القرن العشرين.

- ✓ [Mark Twain](#) released [Tom Sawyer](#) in 1876.

مارك توين اصدر توم سوير في عام ١٨٧٦

The most popular boys' material was [Sherlock Holmes](#), and similar stories from detective magazines.

اخذت الواقعية منعطفا قاتما التي تظهر في كثير من الأحيان سوء معاملة الأطفال من الطبقات الدنيا. شرلوك هولمز كان من المواد الأكثر شعبية للأولاد، وقصص مشابهة من مجلات البوليس السري.

- ✓ People often label the 1920s as the Golden Age of Children's Literature in Russia.

كثيرا من الناس اطلق على العشرينات من القرن الماضي بالعصر الذهبي لأدب الاطفال في روسيا

- ✓ The Golden Age of Children's Literature ended with [World War I](#) in Great Britain and Europe, and the period before [World War II](#) was much slower in children's publishing.

انتهى العصر الذهبي لأدب الأطفال بالحرب العالمية الأولى في أوروبا وبريطانيا العظمى، وكانت

الفترة التي سبقت الحرب العالمية الثانية أبطأ بكثير في مجال النشر للأطفال.

In 1997, [J. K. Rowling](#) published the first book in the [The Harry Potter Series](#) in England.

في عام ١٩٩٧، ج. ك. رولينغ نشر أول كتاب في 'سلسلة هاري بوتر' في إنكلترا.

2000s

✓ Scholarship

منحة دراسية